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Br. 0012.6.2022 

 

 

Protokół Nr 35/2022 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

Rady Powiatu Mławskiego  

odbytego w dniu 25 sierpnia 2022 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Zbigniewa Markiewicza – Przewodniczącego Komisji  

 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Otworzył trzydzieste piąte posiedzenie Komisji , powitał Członków Komisji i zaproszonych gości. 

 

Punkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Poinformował, że w posiedzeniu uczestniczyło 5 członków Komisji, wobec czego obrady są 

prawomocne. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr 34/2022. 

 

Punkt 4 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Przedstawił następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie porządku obrad 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Uchwalenie porządku obrad 

5. Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

    Opieki Zdrowotnej w Mławie za I- półrocze 2022 roku. 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Mławskiego w sprawie: 

• oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Mławie; 

• zmiany Statutu Środowiskowego Domu Samopomocy w Mławie; 

• zmian wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 

przeznaczonych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2022. 

7. Zapytania i wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad zaproponowany przez Przewodniczącego Komisji. 
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Punkt 5 

Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu    

Opieki Zdrowotnej w Mławie za I- półrocze 2022 roku.  

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Przypomniał, że pierwszy kwartał był dalszą walką z pandemią, zaś kolejne miesiące opierały się na 

radzeniu sobie ze skutkami pandemii. Kolejną ważną rzeczą to skutki regulacji płac, które szpital 

musiał przeprowadzić pierwszego lipca 2021 roku, i które musi przeprowadzać co roku, ponieważ 

wynika to z obowiązku ustawowego.  Szpital w skutek pandemii oraz regulacji płac odnotował za 

pierwsze półrocze straty. Nawiązał do realizacji ryczałtu państwowej sieci szpitali w 2021 roku z 

podziałem na podmioty powiatowe. W tym punkcie dyrektor zwrócił uwagę Członków Komisji na 

fakt, że w 2021 roku szpital w Mławie miał wyłączone dwa oddziały, co miało również miejsce w 

pierwszym półroczu bieżącego roku. Wspomniał o warunkach lokalowych w szpitalu, które od lat są 

problemem. Ze względu na pandemię i ograniczone możliwości szpitala, koniecznym było 

zamknięcie określonych oddziałów, co wpłynęło na wykonanie świadczeń. Rozważano nawet 

zamknięcie oddziału, który jest najbardziej deficytowym, czyli oddziału ginekologiczno-

położniczego. Jednak zamykając oddział, szpital musiałby się liczyć z dużymi problemami z 

ewentualnym ponownym otwarciem w przyszłości. Podsumowując, straty w szpitalu za pierwsze 

półrocze wynoszą ponad milion złotych. Dodał, że rząd nakazując podwyższenie wynagrodzenia 

zrekompensował to dając szpitalowi dodatkowy strumień pieniędzy ( na podstawie umowy- dodatki 

do skutków podwyżek płac). Niestety, jak powiedział Dyrektor SPZOZ w Mławie, w tym roku 

sytuacja jest jeszcze gorsza, ponieważ przyjęto inny algorytm podziału tych środków. W ubiegłym 

roku opierało się to na sporządzeniu listy zawierającej PESEL-e osób, którym należy się podwyższyć 

wynagrodzenie, w tym roku uległo to zmianie czyli wzrośnie wycena punktu realizowanego na rzecz 

Narodowego Funduszu Zdrowia, na rzecz pacjentów. Nastąpił wzrost kontraktów do 30%. Szpital od 

1 lipca ubiegłego roku otrzymywał miesięcznie 922 tys 257zł 53 gr, od 1 lipca tego roku wypłata tych 

środków została wstrzymana, została podwyższona punktacja, w ramach której wzrośnie szpitalowi 

kontrakt o około 400 tys zł, co wiąże się z comiesięcznym brakiem kwoty w wysokości pół mln zł. 

Dodał, że jest po rozmowie z Dyrektorem oddziału Mazowieckiego Narodowego Funduszu Zdrowia, 

celem spotkania było znalezienie rozwiązania tego problemu. Dyrektor poinformował, że jest wiele 

szpitali, które nie podpisały aneksów do umów związanych z podwyżką wynagrodzenia. Obecnie 

najniższe wynagrodzenie pielęgniarki waha się pomiędzy 5600 zł, a 7300 zł , do tego dochodzą 

dodatki za np. dodatkowe dyżury. Podczas rozmowy z Dyrektorem oddziału mazowieckiego, 

Dyrektor SPZOZ wnioskował, żeby w sytuacji kiedy pojawią się nadwykonania nie było potraceń na 

spłatę finansowanej 1/12 przez NFZ. Kolejna kwestia odnosi się do ponownego uruchomienia po 

kilkunastu latach oddziału ortopedycznego w mławskim szpitalu. Ponadto rozpoczęło się 

uruchomianie pracowni rezonansu magnetycznego. Zasugerował, że było by z korzyścią dla szpitala 

gdyby udało się wszystko zgrać w czasie, czyli pracownię rezonansu oraz oddział ortopedyczny. 

Zapoznał Komisję z danymi wynikającymi z przeprowadzonej ankiety przez Związek Powiatów 

Polskich wśród członków : ze 195 szpitali powiatowych (łącznie w Polsce jest ponad 700 szpitali) aż 

145 szpitali nie jest w stanie pokryć kosztów podwyżek dla pracowników działalności medycznej i 

pozostałych pracowników działalności podstawowej, dla 14 szpitali pojawił się niedobór środków 

wynoszący 1 mln zł, dla 33 szpitali powiatowych powyżej 500 tys zł do miliona złotych miesięcznie, 

dla 75 szpitali od stu tys zł do pięćset tys zł. Dla pozostałych szpitali poniżej 100 tys zł. 

Podsumowując, większość szpitali nie otrzymała takiego wsparcia finansowego z NFZ jakie powinna 

otrzymać.  

Poinformował, że szpital wykonywał i wykonuje swoje świadczenia w pełnym zakresie, w roku 2021 

pomimo trudności szpital wykonał  93% świadczeń. Przypomniał, że umowa na rezonans została 

podpisana, ale nadal brakuje 1mln 300 tys zł, na roboty budowlane związanie z posadowieniem 

rezonansu. Dodał, że postawiono warunek, iż płatności za roboty budowlane zostaną rozłożone w 

ratach  za rok następny.  Rezonans zostanie uruchomiony w tym roku, zaś rozliczenie z wykonawcą 
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nastąpi w przyszłym roku.  

Poinformował, że szatnia dla pielęgniarek została przeniesiona na salę konferencyjną (ta część szatni, 

która została przeznaczona na pomieszczenia rezonansu). Podsumowując powiedział: tomograf już 

działa, aparat USG kupiony pod koniec roku, rentgen nabyty wraz z końcem stycznia już służy 

pacjentom, oczekiwania trwają w związku z zakupem karetki pogotowia, kolejne otrzymane 

pieniądze  to około 400 tys zł na poprawę cyber bezpieczeństwa. 

Odniósł się również do podstawowej opieki zdrowotnej, mówiąc, że funkcjonuje, ale mimo wszystko 

powinna funkcjonować inaczej. W kolejnych słowach nawiązał do budynku w którym funkcjonuje 

POZ, mówiąc, że jest to nieodpowiedni budynek na tego rodzaju działalność. Dodał, że istnieje 

pomysł wykorzystania na ten cel budynku dworca autobusowego w Mławie. Dyrektor powiedział, że 

jeżeli jest to budynek należący do skarbu państwa, to warto się nim zainteresować i postarać się 

przekazać go na użytek szpitala. Wówczas można by było nadbudować piętro, stworzyć rehabilitację 

lub poradnie specjalistyczne na górze, ponadto znajduje się tam parking.  

W kolejnych słowach poinformował, że od lipca tego roku z każdym kolejnym miesiącem szpital ma 

deficyt prawie pół miliona złotych.  

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Dopytał Dyrektora SPZOZ o jego plany związane z wizualizacją rozbudowy szpitala, na jakim jest 

etapie i czy jest to realne? 

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Odpowiedział, że przy tak poważnych przedsięwzięciach nie można prowadzić działań doraźnych, 

trzeba mieć jakąś kompleksową wizję, o „co walczymy i dokąd zmierzamy”. Dodał, że jest określona 

wizja szpitala, obejmująca m. in. z prawdziwego zdarzenia Szpitalny Oddział Ratunkowy, oraz 

możliwość prowadzenia leczenia długoterminowego pacjentów, którzy mimo przejścia procesu 

leczenia nie są w stanie jeszcze samodzielnie funkcjonować. Zostały opracowane programy 

funkcjonalno użytkowe, co daje podstawę do wnioskowania o środki. Powstanie nowoczesnej  

pracowni diagnostyki obrazowej, oraz nowoczesne certyfikowane laboratorium (3 laboratoria) 

generują dość duże koszty chociażby poprzez obsadę kadrową. Szpital musi świadczyć kompleksowy 

zakres usług. Zapotrzebowanie dla pacjentów z terenu powiatu jest określone, tak jak i określona 

ilość zabiegów. Dodał, że niezbędny jest oddział ortopedyczny i chirurgia, ponieważ na chwilę 

obecną pacjenci są odsyłani do innych szpitali z tego rodzaju urazami, obrażeniami.  

 

Pani Barbara Gutowska- Członek Komisji  

Zwróciła uwagę, że jeżeli miały miejsce regulacje płacowe w ubiegłym roku i na ten cel szpital 

otrzymał prawie milion złotych, to można powiedzieć, że już na tym etapie podejście NFZ było 

indywidualne, ponieważ nie wszystkie szpitale otrzymały dofinansowanie z przeznaczeniem na 

regulacje, gdyż nie potrzebowały. Następnie nadchodzi lipiec bieżącego roku, pojawia się nowa 

regulacja płac, poprzednie środki finansowe zostają zatrzymane. Po czym zapytała na jakiej 

podstawie, przecież jeżeli wzrosła wartość punktu, to jak można zabrać poprzednie środki, które 

zapewniają regulację płac, powinny przejść na kolejny okres finansowania. 

 

Pan Waldemar Rybak- Dyrektor SPZOZ w Mławie 

Odpowiedział, że z prawnego punku widzenia, to na takiej podstawie, iż skończyła się umowa na 

dofinansowanie z NFZ.  

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Omówił różnicę w otrzymywanym przez lekarzy wynagrodzeniu, oraz ich doświadczeniu 

zawodowym. Dodał, że problem nie stanowią pieniądze w systemie zdrowia, tylko kwestia 

mentalności i podejścia do tematu. Dodał, że są to specjaliści, których pracy nikt prosto z ulicy nie 

wykona. Omówił także wysokość otrzymywanych przez pielęgniarki wynagrodzeń, dodał, że w 

porównaniu do lat ubiegłych ich wynagrodzenie jest dużo wyższe, oraz posiadają możliwość 
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uzyskania dodatkowych dochodów poprzez z dodatkowe dyżury w kilku miejscach. Podsumował, że  

problem związany z unormowaniem płac w służbie zdrowia istnieje od wielu lat. 

 

Pani Krystyna Zając- Wicestarosta 

Włączyła się do dyskusji mówiąc, że obecnie nikt w Narodowym Funduszu Zdrowia nie słucha 

lekarzy, dyrektorów szpitali, którzy są źródłem informacji, na bazie których powinny być tworzone 

ustawy, rozporządzenia. Od trzydziestu lat jest nieustający bałagan w służbie zdrowia. Powinna 

powstać ustawa regulująca zarówno finansowanie placówek leczniczych jak i płac. 

 

Punkt 6 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Mławskiego w sprawie: 

• oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Mławie; 

 

Komisja jednogłośnie (4 głosami) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mławie 

 

• zmiany Statutu Środowiskowego Domu Samopomocy w Mławie; 

 

Pani Barbara Brzozowska- Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy w Mławie 

Poinformowała, że zmiana dotyczy przepisów prawa, które ciągle się zmieniają. Ustalono, że od teraz 

nie będą zapisywane Dzienniki ustaw, w związku z tym niezbędna była aktualizacja, więc żeby 

uniknąć w przyszłości ciągłych zmian to paragraf pierwszy Statutu będzie bez Dziennika Ustaw. 

Pozostałe zapisy nie ulegają zmianie.  

 

Komisja jednogłośnie (4 głosami) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie zmiany Statutu Środowiskowego Domu Samopomocy w Mławie 

 

• zmian wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej w 2022. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych Urząd Pracy otrzymał 200 tys zł , 

zaś PCPR 964 tys zł. Urząd Pracy przeznaczył te środki na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej, 

prowadząc cztery nabory wniosków na aktywizację osób niepełnosprawnych. W ramach tych 

naborów wpłynęły dwa wnioski- jeden wniosek złożyła osoba niepełnosprawna na otwarcie własnej 

działalności, drugi pracodawca, który chciał stworzyć stanowisko pracy dla osoby niepełnosprawnej. 

Wnioskująca osoba niepełnosprawna nie dopełniła formalności, w związku z czym, kwota (154 tys 

zł) która pozostała, uchwałą zostanie przekazana do PCPR, który w ramach prowadzenia własnych 

zadań wykorzysta środki 

 

Komisja jednogłośnie (4 głosami) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie zmiany wysokości środków Powiatowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i 

społecznej w 2022. 

 

 

 

 

 



5 

 

Punkt 7 

Zapytania i wolne wnioski. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji 

Nawiązał do sytuacji szpitala, potrzeb, oraz zbliżających się prawdopodobnie strajków. 

 

Punkt 8 

Zamknięcie posiedzenia. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Przewodniczący Komisji  

Zamknął trzydzieste piąte posiedzenie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Powiatu 

Mławskiego, podziękował radnym i zaproszonym gościom za udział w posiedzeniu. 

 

 

                                                                              Przewodniczący Komisji 

 

                                                                                  Zbigniew Markiewicz 

 

 

 
Sporządziła: 

Sylwia Krupińska 

12.09.2022 r. 


